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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, nemzetgazdasági miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor térül meg a Vodafone-részvények 
megvásárlása?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A  magyar  állam  képviseletében  a  Corvinus  Nemzetközi  Befektetési  Zrt.  és  a  4iG  Nyrt.
leányvállalatként  működő  Antenna  Hungária  Zrt.  2023  januárjában  megvásárolta  a  Vodafone
Magyarország Távközlési Zrt. részvényeit, melyek értékét 660 milliárd forintban állapították meg.
Az Antenna Hungária  Zrt.  a  rá jutó vételárat  az állami tulajdonú Magyar  Fejlesztési  Bank Zrt.
hiteléből fedezi, melynek 80 százalékára a magyar állam még kezességet is vállal.

Bár 2023. márciusában egy részvénycsereügylet keretében a Corvinus Nemzetközi Befektetési Zrt
megvált  a  Vodafone-részvények  jelentős  hányadától,  de  egy  közel  30  százalékos  részesedés
továbbra is a magyar állam érdekeltségébe tartozik.

A Vodafone  hazai  leányvállalatának  megvásárlását  már  a  2022 augusztusában  tett  bejelentéstől
kezdődően számos kritika érte a vételár, a vállalat veszteséges működés és a tranzakció megtérülése
kapcsán. Ezzel szemben Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető miniszter a 2022 augusztus
23-án  tartott  Kormányinfón a  nemzetstratégiai  célok  kiemelése  mellett  arról  adott  tájékoztatást,
hogy az állam gazdasági tevékenysége megáll a saját lábán, a bevételek fedezik majd a kiadásokat,
így az ügylet az államot gazdagítja. A telekommunikációs cég megvásárlása profitot hoz és a cég
bevételeiből a pedagógusbérekre is sokat lehet majd fordítani. Újságírói kérdésre válaszolva azt is
elmondta,  hogy  csak  a  részletes  könyvvizsgálat  után  tudják  megmondani,  hogy  az  üzlet
megtérüléséhez hány év szükséges.  

Az  eltelt  időszakban  nyilvánosságra  hozott  könyvvizsgálói  jelentések  adataiból  azonban  az
olvasható ki, hogy a vállalat három egymást követő üzleti évben is (2020-21. évben 1,36 milliárdos,



a 2021-22. évben 7,37 milliárdos, a 2022-23. évben pedig már 50,96 milliárd forintos) veszteséget
termelt. Mindössze a 2023. április 1. és december 31. közötti adózott eredmény tud 1,384 milliárd
forintos, tehát a vételárhoz képest meglehetősen szerény nyereséget felmutatni.

Ennek a számnak azért van különös jelentősége, mert a K/5109. számú írásbeli kérdésemre adott
válaszában még úgy fogalmazott, hogy az új tulajdonosokat nem terheli felelősség a 2023. januárja
előtti eredményekért. Az eddigiek értelmében azonban úgy tűnik, hogy a tranzakció napját követő
legfrissebb  adatok  sem  támasztják  alá  a  hivatalos  kormányzati  álláspontot,  melyet  az  ügylet
bejelentésekor hoztak nyilvánosságra.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Mi okozta, hogy mindössze 0,57%-os árbevétel arányos eredményt sikerült elérnie a társaságnak?

2.  Milyen  intézkedéseket  javasolt  az  állami  tulajdonosi  képviselő  a  működés  hatékonyságának
növelése érdekében?

3.  Mit  mutatott  ki  végül  a  könyvvizsgálat  eredménye:  mikor  térül  meg a  Vodafone-részvények
megvásárlása?

4.  Miért  támogatnak  ilyen  jelentős  állami  eszközökkel  egy  versenypiaci  szereplőt  egy  olyan
ügyletben, amiben a magyar államnak csupán kisebbségi tulajdona van?

 

Várom válaszát.

 

dr. Tóth Bertalan
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